

# Xalqaro hamkorlik

O‘zbekiston davlat jahon tillari universiteti Xalqaro hamkorlik bo‘limi O‘zbekiston Respublikasi Prezidentining 1992-yil 12-maydagi 401-sonli qaroriga asosan universitet tashkil topgan kundan boshlab o‘z faoliyatini boshlagan.

Bo‘lim vazifalari:

- O‘zbekiston davlat jahon tillari universitetini xalqaro maydondagi nufuzini oshirish, xorijiy tillarni mukammal biladigan malakali mutaxassislar, shuningdek yuqori darajadagi xalqaro sammitlar, forumlar, madaniy va sport tadbirlarida xizmat ko‘rsata oladigan tajribali jurnalistlar va tarjimon/referentlar tayyorlaydigan respublikaning yetakchi universiteti sifatida namoyon etish
- Universitetning xalqaro aloqalarini rivojlantirishda turli bo‘limlar, fakultetlar va kafedralarning faoliyatini muvofiqlashtirish

O‘zbekiston Respublikasida akkreditatsiyadan o‘tgan nufuzli xalqaro tashkilotlar hamda xorijiy mamlakatlarning yetakchi oliy ta‘lim muassasalari, ilmiy markazlari bilan o‘zaro manfaatli hamkorlikni o‘rnatish va rivojlantirish

- O‘zbekiston davlat jahon tillari universitetida xorijiy talabalar, ilmiy tadqiqotchilar va professor-o‘qituvchilarning tahsil olishlari, tadqiqot olib borishlari, ma‘ruzalar o‘qishi, amaliy mashg‘ulotlar va master-klasslar o‘tkazishi uchun qulay sharoitlar yaratish
- Xalqaro tashkilotlar, vazirliklar, xorijiy hamkor universitetlar delegatsiyalarining tashriflarini tashkil etish, tomonlar o‘rtasida ta‘lim sifatini oshirish, o‘quv jarayonini takomillashtirish, talabalar, tadqiqotchilar va o‘qituvchilar almashinuvi dasturlarini yo‘lga qo‘yish, xalqaro konferensiyalar, forumlar va seminarlar, shuningdek boshqa tadbirlar doirasida turli sohalarda kelgusidagi ikki tomonlama hamkorlik masalalarini muhokama qilish
- Universitet talabalari, doktorantlari va professor-o‘qituvchilarini hamkor universitetlarga ta‘lim olishi, bilim va malakalarini oshirishi, ma‘ruzalar o‘qish, xalqaro konferensiyalar, seminarlar va vebinarlarda ishtirok etish uchun yuborish

- Yevropa Ittifoqining ERASMUS+ dasturi doirasidagi loyihani o‘z ichiga olgan xalqaro ta’lim va ilmiy loyihalarni ishlab chiqish hamda amalga oshirish ishlarini muvofiqlashtirish

Hozirgi kunda Universitet jahonning 150dan ortiq oliy ta’lim muassasalari bilan yaqindan hamkorlik qilmoqda. Ular AQSH, Yevropa, G‘arb, Arab, Afrika va MDH davlatlarining oliy ta’lim muassasalaridir. Ular orasida dunyoning TOP universitetlari, jumladan, Arizona Universiteti, Vebster Universiteti, Perdyu Universiteti (AQSH), Sank-Peterburg Davlat Universiteti, Moskva Davlat lingvistika Universiteti, Qozon Federal Universiteti (Rossiya), Sorbonna universiteti, Parij 2 universiteti (Fransiya), Gumboldt universiteti, Heidelberg universiteti, Bochum-Rur universiteti (Germaniya), Sevilya universiteti, Jaen universiteti, Kadis universiteti (Ispaniya), Reading universiteti, Portsmut universiteti (Buyuk Britaniya), Sulton Qabus universiteti (O‘mon Sultonligi), Pekin xorijiy tillar universiteti, Shanxay xorijiy tillar universiteti, Tyanjin xorijiy tillar universiteti, Pekin tillar va madaniyat universiteti (Xitoy), Toyo universiteti, Tsukuba universiteti, Wakayama universiteti, Yaponiya raqamli universiteti, Tokio onlayn universiteti (Yaponiya), Soongsil universiteti, Pusan xorijiy tillar universiteti (Koreya), Ahmad Yassaviy nomidagi xalqaro qozoq-turk universiteti, Xalqlar do‘stligi universiteti (Qozog‘iston) va boshqalar.

Hamkorlikning asosiy yo‘nalishlari talabalar, ilmiy xodimlar, o‘qituvchilar va ma‘muriy xodimlar almashinuvi, qo‘shma va xalqaro ta’lim va ilmiy loyihalar, o‘quv-uslubiy adabiyotlar va ilmiy maqolalar chop ettirish, xalqaro konferensiyalar, forumlar, simpoziumlar, seminarlar, vebinarlar, o‘qituvchilar malakasini oshirish va qayta tayyorlash faoliyati, qo‘shma ta’lim dasturlarini amalga oshirish, qishki va yozgi maktablar tashkil qilish va boshqalar.

2023/2024 o‘quv yilida 181 nafar o‘qituvchi va 186 nafar talaba (bakalavr, magistr, PhD) hamkor universitetlarga o‘qish, malaka oshirish kurslarida qatnashish, xalqaro konferensiyalar, seminarlar, vebinarlarda ishtirok etish imkoniyatiga ega bo‘ldilar. Universitetning rasmiy delegatsiya a‘zolari xorijiy mamlakatlar universitetlariga hamkorlikni yanada rivojlantirish masalalari bo‘yicha muzokaralar olib borish uchun tashrif buyurdilar.

Hamkor universitetlar, elchixonalar, AQSH elchixonasi, KOICA, JICA, TIKA va shu kabi xalqaro tashkilotlar universitet talabalari va o‘qituvchilari uchun ma‘ruzalar o‘qish, amaliy mashg‘ulotlar va mahorat darslarini o‘tkazish uchun ko‘ngilli o‘qituvchilarni universitetimizga yubormoqda.

Universitet har yili xorijiy davlatlarning O‘zbekistondagi elchixonalari, xalqaro tashkilotlar va universitetlar bilan hamkorlikda xalqaro konferensiyalar tashkil etadi. Jumladan, AQSHning O‘zbekistondagi elchixonasi har yili

mamlakatimizda ingliz tilini o‘qitishni rivojlantirish bo‘yicha xalqaro konferensiya o‘tkazishga moliyaviy ko‘mak beradi. Britaniya Kengashining O‘zbekistondagi vakolatxonasi bilan hamkorlikda PRESETT loyihasi bo‘yicha xalqaro konferensiya tashkil qilinadi. Toshkentdagi arab davlatlarining elchixonalari har yili dekabr oyida BMT tomonidan e‘lon qilingan “Xalqaro arab tili kuni”ga bag‘ishlangan yillik xalqaro konferensiyani qo‘llab-quvvatlamogda.

Universitet talabalari, tadqiqotchilari va o‘qituvchilari hamkorlar tomonidan kelishilgan shartlar va qoidalar asosida malaka oshirish kurslari, ilmiy loyihalar, xalqaro konferentsiyalar va seminarlarda ishtirok etish uchun hamkor universitetlarga tashrif buyurishadi. O‘z navbatida hamkor universitetlar vakillari o‘zaro hamkorlik asosida universitetga tashrif buyuradi.

Talabalar va o‘qituvchilar, fakultet rahbarlari turli ko‘rik-tanlov, viktorina va tadbirlarda faol ishtirok etib, bunday tadbirlarda yetakchi o‘rinlarni egallab kelmoqda. Jumladan, xitoy tilini o‘rganayotgan o‘quvchilar “Xitoy ko‘prigi” tanlovida ishtirok etib, dastlabki uch o‘rinni egalladi va bu yil Pekinda bo‘lib o‘tadigan tanlovning final bosqichida ishtirok etadi. Yaponiyaning O‘zbekistondagi elchixonasi tomonidan o‘tkazilgan Nutq tanlovi (Speech Contest)da yapon tili guruhi talabalari ham yetakchi o‘rinlarni egalladi. Rus filologiyasi fakulteti dekani rus tili bo‘yicha eng yaxshi pedagog xalqaro tanlovida ishtirok etib, 1-o‘rinni egalladi va 2024-yil sentabr oyida Rossiya Federatsiyasida bo‘lib o‘tadigan sovrinlarni topshirish marosimida ishtirok etadi.

Hozirgi kunda universitet Yaponiya raqamli universiteti, Moskva davlat lingvistika universiteti va Rossiyaning Adigey davlat universiteti bilan qoshma ta’lim dasturini amalga oshirib kelmoqda. Hozirgi kunda Xitoy, Rossiya va Turkiya universitetlari bilan qo‘sh diplom dasturlarini joriy etish ustida ish olib borilmoqda.

Xorijiy talabalarni o‘zbek xalqining madaniyati, tarixi va an‘analari bilan tanishtirish maqsadida, Universitet qishki va yozgi lagerlar yoki til kurslari va O‘zbekistonning tarixiy shaharlariga sayohatlarni o‘z ichiga olgan dasturlarni tashkil etadi. AQShning Arizona universiteti va Germaniya universitetlari talabalari uchun ham shunday dasturlarni tashkil qildi. Bu yil Xitoy, Yaponiya va Indoneziyadan talabalarni mana shunday dasturlarda ishtirok etishlari rejalashtirilgan.

Qo‘shimcha ma’lumot olish uchun biz bilan bog‘laning:

**Телефон: +998761 230 12 89 Телеграм: +998 97 449 09 67, +998 90 185 38 04**

**Email: [international@uzswlu.uz](mailto:international@uzswlu.uz)**

## МЕЖДУНАРОДНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО

Отдел международных связей Узбекского государственного университета мировых языков осуществляет свою деятельность с 1992 года, со дня создания УзГУМЯ в соответствии с Указом Президента Республики Узбекистан № 401 от 12 мая 1992 года.

### Основные задачи отдела:

- Представлять Узбекский государственный университет мировых языков на международной арене в качестве ведущего университета Узбекистана, готовящего высококвалифицированных специалистов в совершенстве владеющих иностранными языками, а также квалифицированных журналистов и переводчиков для обслуживания международных саммитов высокого уровня, форумов, культурных и спортивных мероприятий.

- Координировать деятельность соответствующих отделов, факультетов и кафедр по развитию международных связей университета.

- Установление и дальнейшее развитие взаимовыгодных связей с ведущими университетами, исследовательскими центрами за рубежом, международными организациями и посольствами иностранных государств, аккредитованных в Республике Узбекистан.

- Создать для иностранных студентов, исследователей и преподавателей благоприятные условия для обучения, проведения научных исследований, проведения лекций, практических занятий, организации семинаров и мастер-классов для студентов и профессорско-преподавательского состава Узбекского государственного университета мировых языков.

- Организовать визиты делегаций международных организаций, министерств, зарубежных вузов-партнеров для обсуждения вопросов дальнейшего взаимовыгодного сотрудничества между сторонами, направленного на повышение качества образования, совершенствование учебного процесса, организацию программ обмена студентами, научными работниками и преподавателями, участие в международных конференциях, форумах и семинарах, а также сотрудничество в других областях, представляющих взаимный интерес.

- Направлять студентов, исследователей и преподавателей в вузы-партнеры для обучения, повышения квалификации и навыков, чтения лекций, участия в международных конференциях, семинарах и вебинарах.

- Координировать работу по разработке и реализации международных образовательных и исследовательских проектов, в том числе проектов в рамках программы Erasmus+ Европейского Союза.

- Организовать зимние и летние школы/лагеря для ознакомления иностранных студентов и исследователей с культурой, историей и традициями узбекского народа путем участия на языковых курсах и посещения

исторических, древних городов Узбекистана, которые хранят богатое интеллектуальное и культурное наследие нашего народа.

В настоящее время университет тесно сотрудничает с более чем 150 университетами мира. Это высшие учебные заведения США, Европы, восточных, арабских, африканских стран и стран СНГ. Среди них можно отметить ведущие ТОП университеты мира, такие как Университет Аризоны, Университет Вебстера, Университет Пердью (США), Санкт Петербургский государственный университет, Московский государственный лингвистический университет, Казанский федеральный университет (Россия), Университет Сорбонны, Университет Париж-2 (Франция), Университет Гумбольдта, Гейдельбергский университет, Рурский университет в Бохум (Германия), Университет Севилья, Университет Хаен, Университет Кадис (Испания), Университет Ридинга, Портсмутский университет (Великобритания), Университет Султана Кабуса (Султанат Оман), Пекинский университет иностранных языков, Шанхайский университет иностранных языков, Тяньцзиньский университет иностранных языков, Пекинский университет языков и культуры (Китай), Университет Тойо, Университет Цукуба, Университет Вакаяма, Японский цифровой университет, Токийский онлайн университет (Япония), Университет Сунгшил, Пусанский университет иностранных языков (Корея), Международный казахско-турецкий университет имени Ахмада Яссави, Университет дружбы народов (Казахстан) и другие.

Основными направлениями сотрудничества являются обмен студентами, исследователями, преподавателями и административным персоналом, совместные и международные образовательные и исследовательские проекты, создание и издание учебно-методической литературы и научных статей, организация международных конференций, форумов, симпозиумов, семинаров, вебинаров, мероприятия по подготовке и переподготовке педагогических кадров, внедрение программ двойных дипломов, зимних и летних школ и т.д.

В течение 2023/2024 учебного года 181 преподаватель и 186 студентов (бакалавров, магистров, докторантов) имели возможность посещать вузы-партнеры для обучения, участия на курсах повышения квалификации, международных конференциях, семинарах, вебинарах. Административный состав университета посетил образовательные и ректорские форумы в Испании, Китае и России, а также вузы зарубежных стран, чтобы представить университет и провести переговоры о дальнейшем развитии сотрудничества.

Университеты-партнеры, посольства, международные организации, такие как посольство США, КОИСА, ЛСА, ТКА и другие, предоставляют волонтеров для чтения лекций, проведения практических занятий и мастер-классов для студентов и преподавателей университета.

Университет организует ежегодные международные конференции совместно с посольствами зарубежных стран в Узбекистане и партнерскими организациями и университетами. Например, посольство США в Узбекистане оказывает финансовую поддержку для проведения ежегодной международной конференции по продвижению и развитию преподавания английского языка в

нашей стране. Проводится международная конференция по проекту PRESETT совместно с представительством Британского Совета в Узбекистане. Посольства арабских стран в Ташкенте оказывают поддержку в проведении в декабре каждого года ежегодной международной конференции, посвященную «Международному дню арабского языка», объявленному ООН.

Отдел международных связей координирует все сферы сотрудничества.

Студенты, научные сотрудники и преподаватели Университета посещают Университеты-партнеры для участия на курсах повышения квалификации, стажировки, исследовательских проектах, международных конференциях и семинарах на согласованных партнерами условиях. В свою очередь, Университет принимает представителей Вузов-партнеров на взаимной основе.

Студенты и преподаватели, а также руководители факультетов участвуют в различных конкурсах, викторинах и мероприятиях и занимают лидирующие места. Например, студенты, изучающие китайский язык, приняли участие в конкурсе «Китайский мост» и в этом году заняли первые три места. Они примут участие в финальном этапе конкурса, который пройдет в Пекине. Студенты, изучающие японский язык, также занимают лидирующие места на конкурсе «Ораторского искусства», организуемый Посольством Японии в Узбекистане. Декан факультета русской филологии принял участие в конкурсе и занял первое место среди преподавателей языка мира. В сентябре 2024 года он примет участие в церемонии вручения сертификатов, которая пройдет в Российской Федерации.

В настоящее время университет реализует программы двойных дипломов с Японским цифровым университетом, Московским государственным лингвистическим университетом и Адыгейским государственным университетом России. Сейчас ведется работа с университетами Китая, России и Турции над внедрением программ двойных дипломов со следующего учебного года.

С целью ознакомления иностранных студентов с культурой, историей и традициями узбекского народа университет организует зимние и летние лагеря или программы, включающие языковые курсы и посещение исторических городов Узбекистана. Университет организовал такие программы для студентов Университета Аризоны и студентов немецких университетов. В этом году мы ожидаем участия в таких программах студентов из Китая, Японии и Индонезии.

Для получения дополнительной информации свяжитесь с нами:

**Телефон: +99871 230 12 89, Телеграм: +998 97 449 09 67, +998 90 185 38 04**

**Email: [international@uzswlu.uz](mailto:international@uzswlu.uz)**

## **INTERNATIONAL COOPERATION**

The International Relations Department of Uzbekistan State World Languages University has been operating since 1992, from the day of the establishment of UzSWL in accordance with the Decree of the President of the Republic of Uzbekistan No. 401 dated May 12, 1992.

The main tasks of the department:

- Represent Uzbekistan State World Languages University in the international arena as a leading university in Uzbekistan, training highly qualified specialists fluent in foreign languages, as well as qualified journalists and translators to service high-level international summits, forums, cultural and sports events.
- Coordinate the activities of the relevant departments, faculties and departments in developing the university's international relations.
- Establishment and further development of mutually beneficial relations with leading universities, research centers abroad, international organizations and embassies of foreign states accredited in the Republic of Uzbekistan.
- Create favorable conditions for foreign students, researchers and teachers to study, conduct scientific research, give lectures, conduct practical classes, organize seminars and master classes for students and faculty of the Uzbekistan State World Languages University.
- Organize visits of delegations of international organizations, ministries, foreign partner universities to discuss issues of further mutually beneficial cooperation between the parties aimed at improving the quality of education, improving the educational process, organizing student, research and teacher exchange programs, participating in international conferences, forums and seminars, as well as cooperation in other areas of mutual interest.
- Send students, researchers and teachers to partner universities for training, improving their qualifications and skills, giving lectures, participating in international conferences, seminars and webinars.
- Coordinate work on the development and implementation of international educational and research projects, including projects within the framework of the Erasmus + program of the European Union. - To organize winter and summer schools/camps to introduce foreign students and researchers to the culture, history and traditions of the Uzbek people by participating in language courses and visiting historical, ancient cities of Uzbekistan, which preserve the rich intellectual and cultural heritage of our people.

Currently, the university closely cooperates with more than 150 universities in the world. These are higher education institutions of the USA, Europe, Eastern, Arab, African countries and the CIS countries. Among them are the world's leading TOP universities, such as the University of Arizona, Webster University, Purdue University (USA), St. Petersburg State University, Moscow State Linguistic University, Kazan Federal University (Russia), Sorbonne University, University Paris 2 (France), Humboldt University, Heidelberg University, Ruhr University Bochum (Germany), University of Seville, University of Jaen, University of Cadiz (Spain), University of Reading, University of Portsmouth (United Kingdom), Sultan Qaboos University (Sultanate of Oman), Beijing Foreign Studies University, Shanghai Foreign Studies University, Tianjin Foreign Studies University, Beijing Language and Culture University (China), Toyo University, University of Tsukuba, Wakayama University, Japan Digital University, Tokyo Online University (Japan), Soongsil University, Busan University of Foreign Studies (Korea), Ahmad Yassawi International Kazakh-Turkish University, Peoples' Friendship University (Kazakhstan) and others.

The main areas of cooperation are the exchange of students, researchers, teachers and administrative staff, joint and international educational and research projects, the creation and publication of educational and methodological literature and scientific articles, the organization of international conferences, forums, symposia, seminars, webinars, events for the training and retraining of teaching staff, the implementation of double degree programs, winter and summer schools, etc.

During the 2023/2024 academic year, 181 teachers and 186 students (bachelors, masters, doctoral students) had the opportunity to visit partner universities for training, participation in advanced training courses, international conferences, seminars, webinars. The university's administrative staff visited educational and rectors' forums in Spain, China and Russia, as well as universities in foreign countries, to present the university and negotiate on further development of cooperation.

Partner universities, embassies, international organizations such as the US Embassy, KOICA, JICA, TIKA and others provide volunteers to give lectures, conduct practical classes and master classes for students and teachers of the university.

The university organizes annual international conferences jointly with foreign embassies in Uzbekistan and partner organizations and universities. For example, the US Embassy in Uzbekistan provides financial support for holding an annual international conference on the promotion and development of English language teaching in our country. An international conference on the PRESETT project is held jointly with the British Council in Uzbekistan. The embassies of Arab countries in Tashkent provide support for holding an annual international conference in December each year dedicated to the "International Day of the Arabic Language" declared by the UN.

The International Relations Department coordinates all areas of cooperation.



Students, researchers and teachers of the University visit Partner Universities to participate in advanced training courses, internships, research projects, international conferences and seminars on the terms agreed upon by the partners. In turn, the University hosts representatives of Partner Universities on a reciprocal basis.

Students and teachers, as well as heads of faculties, participate in various competitions, quizzes and events and take leading places. For example, students studying Chinese took part in the "Chinese Bridge" competition and took the first three places this year. They will take part in the final stage of the competition, which will be held in Beijing. Students studying Japanese also take leading places in the "Oratory" competition organized by the Embassy of Japan in Uzbekistan. The Dean of the Faculty of Russian Philology took part in the competition and took first place among teachers of the world language. In September 2024, he will take part in the certificate awarding ceremony, which will be held in the Russian Federation.

The university is currently implementing double degree programs with Japan Digital University, Moscow State Linguistic University and Adyghe State University of Russia. Work is currently underway with universities in China, Russia and Turkey to implement double degree programs from the next academic year.

In order to introduce foreign students to the culture, history and traditions of the Uzbek people, the university organizes winter and summer camps or programs that include language courses and visits to historical cities of Uzbekistan. The university has organized such programs for students from the University of Arizona and students from German universities. This year, we expect students from China, Japan and Indonesia to participate in such programs.

For more information, please contact us:

Phone: +99871 230 12 89, Telegram: +998 97 449 09 67, +998 90 185 38 04

Email: [international@uzswlu.uz](mailto:international@uzswlu.uz)